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 Prosinec 2022 

 
Úvodní slovo starostky obce  

Vážení a milí spoluobčané, 
v září proběhly volby do zastupitelstev obcí a Vy jste si zvolili nové zastupitelstvo. Na ustavujícím zasedání dne 17. října 
2022 jsem byla zvolena Vaší novou starostkou. Dovolte mi, krátce se představit. Jmenuji se Jana Jamrichová a v ZO 
Letkov jsem působila od roku 2014 jako zastupitelka. Žiji zde od roku 2007. Letkov je mou srdeční záležitostí, neboť 
jsem zde trávila spoustu času u své babičky. Nutno podotknouti, že od té doby se mnoho změnilo. Do Letkova začala 
jezdit trolejbusová linka č. 12, navýšila se četnost autobusových spojů, které zajišťuje společnost Arriva. Letkov má 
mateřskou školku, do které chodí 37 letkovských dětí! Což se na začátku fungování mateřské školy nikomu ani nesnilo. 
Velké poděkování patří paní Mgr. Synkové, ředitelce MŠ, která je člověkem na správném místě. Co více si z hlediska 
dětiček přát. Dále zde máme dětské i volnočasové hřiště pro všechny věkové kategorie. Velké poděkování patří bývalému 
starostovi Ing. Kotilovi a bývalým zastupitelům, kteří se o to přičinili. 
A co nás zastupitele a Vás, obyvatele Letkova v nadcházejícím čtyřletém období čeká? Vzhledem k neustále rostoucímu 
počtu obyvatel bude v příštím roce zahájena stavba „Rozšíření stávajícího vodojemu“. Je plánována přeložka elektric-
kého vedení ČEZ podél celé Plzeňské ulice a na návsi. Připravuje se projektová dokumentace na intenzifikaci ČOV a 
projektová dokumentace na průtah obcí Letkov a dlouho tak očekávané a potřebné chodníky. Bude to náročné období 
plné nelehkých situací spojených s výstavbou nového průtahu obcí, chodníků pro Vás „Letkováky“, i pro nás zastupitele, 
které si vyžádá Vaší notnou dávku trpělivosti a shovívavosti. Ale věřme, že na konci toho všeho bude mít obec novou 
silnici, chodníky a zmizí sloupy elektrického vedení v Plzeňské ulice. Doufám, že to společně zvládneme. 
V nacházejícím roce se uskuteční mnoho kulturních a sportovních akcí, které budou pro Vás a Vaše děti pořádat spolky 
za podpory obce. Těším se, že se budeme společně setkávat a prohlubovat sousedské vztahy, které jsou pro život v naší 
malé obci tolik důležité. Tímto bych chtěla poděkovat všem, kteří se o to přičiní. Mnohdy je to náročná a nelehká práce, 
ale výsledek vždy stojí za to. 
Na závěr si Vám dovoluji popřát příjemné prožití vánočních svátků. Vánoční svátky jsou příležitostí setkat se se svými 
blízkými, nejbližšími přáteli a vánoční čas si „pořádně“ a v klidu užít. Na procházkách se kochat vánoční výzdobou 
domků našich sousedů a jestli to počasí dovolí, užít si sáňkování a bruslení. Do nového roku 2023 Vám přeji hodně 
štěstí, zdraví, pevné nervy a nezapomeňte „Vykročit pravou...“. 

Vaše starostka, Jana Jamrichová 



       2 

Z práce zastupitelstva obce a OÚ Letkov 
Ve druhém pololetí tohoto roku se konala tři veřejná zasedání zastupitelstva obce. Ve středu, 21.9. 2022 se konalo 
poslední veřejné zasedání před blížícími se volbami. Kromě zprávy předsedkyně kontrolního výboru o plnění úkolů 
z usnesení ZO a zprávy předsedy finančního výboru o činnosti FV si tentokrát zastupitelé vyslechli také zprávy o čin-
nosti ostatních výborů (VIR, VKS a VPB ZO Letkov) a vzali tyto zprávy na vědomí. Poté zastupitelé schválili žádost 
ředitelky MŠ Letkov o navýšení rozpočtu organizace o 100 000,- Kč a následně schválili i rozpočtové opatření č.4/2022. 
Schválili rovněž Smlouvu s Plzeňským krajem o možnosti využívání bezplatné elektron. spis. služby AthenA (zpraco-
vávání osobních údajů). Na základě závěru výběrového řízení veřejné zakázky malého rozsahu (VZMR) zastupitelé 
schválili Smlouvu o dílo s firmou AKVOPRO, s.r.o. ve věci vyhotovení projektové dokumentace na akci Intenzifikace 
ČOV. Dále projednali a schválili Smlouvu o smlouvě budoucí s firmou RVTech s.r.o. - ve věci práva provedení stavby 
(uložení optického kabelu) a s tím spojeným věcným břemenem na pozemcích obce parc.č. 393/66 a 462/6.  Schválili 
rovněž smlouvu o užívání info. systému HELIOS Fenix se spol. Asseco Solutions, a.s (SW pro účetnictví). Zastupitelé 
také projednali a schválili obecně závaznou vyhlášku (OZV č.1/2022) o místním poplatku za odkládání komunálního 
odpadu, která byla zpracována na základě § 14 zákona 565/1990 Sb., o místních poplatcích a dnem 1.1.2023 nahrazuje 
dosud platnou OZV č.5/2021. Dále pak zastupitelstvo obce schválilo obecně závaznou vyhlášku (OZV č.2/2022), kterou 
se ruší OZV č.3/2013 o místním poplatku za zhodnocení stavebního pozemku možností jeho připojení na stavbu vodo-
vodu nebo kanalizace v celém rozsahu. Zastupitelstvo tak rozhodlo na základě poznatku odboru veřejné správy, dozoru 
a kontroly MV ČR, v němž se uvádí, že tato vyhláška „vykazuje z nového náhledu některé nezákonné prvky“ a proto 
Ministerstvo vnitra „doporučuje zrušení této obecně závazné vyhlášky v celém rozsahu formou zrušovací OZV, a to 
zejména z důvodu doby vydání této OZV č.3/2013, novelizace zákona o místních poplatcích a nového právního náhledu 
k uvedené problematice“.  Zastupitelé rovněž schválili Plán obnovy VHI obce na období do roku 2030, zpracovaný ve 
spolupráci s ekonomickým úsekem provozovatele obecního vodovodu a splaškové kanalizace (spol. KaV Starý Plze-
nec, a.s.) na základě dosavadních dlouholetých zkušeností s provozováním a údržbou VHI obce. Dokument nahrazuje 
původní plán obnovy z roku 2014 a koresponduje se střednědobým plánem rozvoje obce do roku 2026. Starosta při této 
příležitosti rovněž připomněl, že na zvláštním účtu obce (fondu oprav a obnovy) je k dispozici částka cca 5 mil. Kč. 
Zastupitelé také schválili Povodňový plán ve věci užívání lávky přes koryto bezpečnostního přelivu malé vodní nádrže 
Letkov. Tento plán byl zpracován na základě požadavku MMP – odboru stavebně správního, formulovaným ve vyda-
ném stavebním povolení ze dne 3.8.2022 a podmiňujícím dokončení stavby v tom smyslu, že „pro vlastní užívání mostu 
(lávky) bude vypracován povodňový plán, který bude předložen povodňovému orgánu obce Letkov k vyznačení souladu 
s povodňovým plánem obce“.  Původně plánované projednání návrhu Dodatku č.1 k Dohodě vlastníků provozně souvi-
sející VHI bylo z programu zasedání vypuštěno z důvodu písemného odmítnutí zástupce firmy KUFI Int. s.r.o. (Ing. 
Michala Fialy) vyjádřit se k předloženému návrhu textu dodatku.  Návrh Dodatku č.1 byl zpracován na základě opako-
vaného nedodržování dohody ze strany firmy KUFI Int., resp. vědomém překračování (dohodnutého) odebíraného 
množství pitné vody a vypouštěných splaškových vod z firmou provozovaného úseku (provozně související VHI) o více 
než 250 m3 ročně.  V rámci závěrečné diskuse pak starosta obce Ing. Rostislav Kotil v souvislosti s ukončením mandátu 
členů ZO Letkov ke dni 23.9.2022 stručně vyhodnotil plnění úkolů samosprávy v uplynulých čtyřech letech. Poděkoval 
za spolupráci přítomným zastupitelům i všem zastupitelům, s nimiž se podílel na samosprávě obce v letech 2010 – 2018. 
Poděkoval za spolupráci také všem členům výborů ZO Letkov a za jejich práci ve prospěch obce. Vyjádřil spokojenost 
s rozhodnutím pěti členů končícího zastupitelstva obce ucházet se o hlasy voličů a popřál jim úspěch v nadcházejících 
volbách.  Po skončení zasedání pozval starosta přítomné zastupitele i hosty k přátelskému posezení s občerstvením.  

Ustavující zasedání nově zvoleného Zastupitelstva obce Letkov se konalo v pondělí, 17.10.2022. Jednání ZO Letkov 
zahájil dosavadní starosta obce Ing. Rostislav KOTIL.  Představil nově zvolené zastupitele a seznámil přítomné se zá-
pisem o výsledku voleb do zastupitelstva obce a sdělením státní volební komise a vyzval nově zvolené zastupitele ke 
složení slibu zastupitele. Po složení slibu pak nově zvolení zastupitelé obce schválili první usnesení, jímž osvědčili, že 
všichni zvolení zastupitelé složili slib zastupitele bez výhrad a stali se tak dne 17.10.2022 členy Zastupitelstva obce 
Letkov (ZO Letkov). Po schválení programu ustavujícího zasedání pak zastupitelstvo obce v souladu s §103, odst.2 
zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, zvolilo starostkou obce Ing. Janu JAMRICHOVOU. Předsedající Ing. Rostislav Kotil 
poté blahopřál nově zvolené starostce obce, poděkoval za důvěru a podporu občanů, které se jemu i všem zastupitelům 
dostávalo v letech 2010-2022 a s přáním úspěšného výkonu funkce jí předal řízení ustavujícího zasedání nově zvoleného 
ZO Letkov. Zastupitelstvo následně zvolilo Radka VOŘÍŠKA místostarostou obce a rozhodlo o zřízení výborů ZO. 
Kromě finančního výboru (FV) a kontrolního výboru (KV) bude současně pracovat výbor pro investice a rozvoj (VIR), 
výbor pro kulturu a sport (VKS) a pořádkový výbor (PV). Všichni zastupitelé budou neuvolněnými členy ZO. V souladu 
s §74, odst. 3 zákona o obcích pak zastupitelstvo rozhodlo, že v případě souběhu výkonu několika funkcí se odměna 
neuvolněnému členovi zastupitelstva obce poskytne až do výše souhrnu odměn za dvě různé funkce. S odvoláním na 
NV č. 338/2019 Sb., pak stanovilo měsíční odměny neuvolněných zastupitelů obce takto: Ing. Jana Jamrichová – ve 
výši 32.451,- Kč, Radek Voříšek - 29.206,- Kč, David Sniegoň – 5.949,- Kč, Ing. Alice Stuchlová - 5.949,- Kč, MUDr. 
Tomáš Krystl - 5.949,- Kč, Ing. Lukáš Kaňka, PhD. - 5.408,- Kč, Ing. Tomáš Rau - 2.704,- Kč, Ing. Miroslav Silvar -
ve výši 5.408,- Kč, Mgr. Lucie Kočandrlová - 5.949,- Kč. Odměna náleží ode dne 18.10.2022. Zastupitelstvo také roz-
hodlo o peněžitých plněních poskytovaných fyzickým osobám, které nejsou členy Zastupitelstva obce Letkov a schválilo 
měsíční odměnu ve výši 750,- Kč za výkon funkce člena výboru ZO Letkov od 1.11.2022.   
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Aktuality 
MŠ Letkov slavila už 5 let své existence 
V září jsme si připomněli prvních pět let existence mateřské školy v Letkově, pět let obětavé a starostlivé péče kolektivu 
žen, který se pod vedením ředitelky Mgr. Gabriely Synkové zodpovědně stará o nejmladší letkovské občánky.  Zástupci 
obecního úřadu v čele se starostou obce proto využili poslední hodiny prázdninového volna a přišli při této příležitosti 
poděkovat učitelkám za obětavou práci v uplynulých pěti letech a popřát jim hodně úspěchů v práci s malými předško-
láky i do následujících let. Vždyť za uplynulých pět let už naši školku „absolvovalo“ 38 dětí.  První z nich už letos 
postoupily do 5.třídy základní školy – a možná všechny rády vzpomínají na dobu prožitou právě v naší školce, na svoje 
kamarády a na laskavé učitelky. Tříčlenná delegace obecního úřadu, s kyticí a s dortem, zastihla paní ředitelku, spolu 

   

  
s ostatními učitelkami a hospodářkou, v plné práci. Přesto si ale všechny udělaly čas na krátké a velice přátelské pose-
zení u dětských stolečků, s kávičkou a dortem (ten upekla a krásně nazdobila místostarostka Tereza Holá:). Posezení – 
jak jinak – bylo plné vzpomínek na celou řadu událostí, které zůstanou natrvalo spojené se znovunavrácením budovy 
bývalé letkovské školy dětem, s utvářením pedagogického sboru a také s řadou zážitků, spojených s každodenním živo-
tem s dětmi, s jejich procházkami, soutěžemi, výlety nebo skupinovými vystoupeními pro rodiče nebo letkovské seniory. 
Nezbývá než i touto cestou popřát kolektivu mateřské školky do dalších let úspěšné pokračování ve výchově nejmladší 
generace a všem dětem ať se ve školce líbí.                                             (Rostislav Kotil) 

 

Rozšíření Z Boxu Zásilkovny  

    
Není pochyb, že řada občanů přivítala nedávné rozšíření Z-Boxu na parkovišti u obecního úřadu. Doručování a výběr pošty se zde odehrává 

několikrát v týdnu 
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Úprava vstupu do budovy OÚ Letkov a místnosti pro sportovní trofeje    
Po rozsáhlých a finančně nákladných úpravách budovy obecního úřadu v roce 2017 (zateplení budovy- výměna oken, 
dveří, izolace fasády a střechy budovy), po následné úpravě interiéru budovy (nová místnost pro ukládání písemností 
OÚ Letkov, oprava WC, výměna umyvadel a sprch)  a po vybavení „pohárové“ místnosti v přízemí novými prosklenými 
skříněmi na poháry a jiné trofeje, byla v srpnu t.r. dokončena také úprava vstupního schodiště do kanceláří obecního 
úřadu. Původní skříňky s poháry letkovských házenkářů nahradil znak obce spolu s nápisem a aktuálním leteckým 

   

   
snímkem naší obce. Stěnu podél schodiště doplňují fota na plátně, dokumentující některé změny v naší obci, k nimž 
došlo v uplynulých letech. Skříňka na sběr baterií a drobného elektromateriálu má svoje nové místo u vchodu do pro-
dejny smíšeného zboží v KD a historické poháry z turnajů házenkářů ze 60. – 70.let minulého století jsou uloženy v již 
zmíněné pohárové síni v přízemí budovy. Za spolupráci při realizaci těchto úprav a výzdoby vstupního schodiště patří 
poděkování manželům Daně a Stanislavovi Jíšovým a za výrobu a montáž prosklených skříní na poháry panu Jiřímu 
Čechurovi.            (Rostislav Kotil) 

 
Aktuální investiční akce a příprava nových  
Ve druhém pololetí tohoto roku bylo vedením obce (ve spolupráci s vedením dodavatelské firmy PORR,a.s.) rozhodnuto 
o odložení termínu zahájení akce Rozšíření vodojemu s ohledem na dosud chybějící rozhodnutí MZe ČR o přidělení 
dotace. Na základě předběžně vydaného rozhodnutí MZe o přidělení dotace výši 4 mil. Kč byl ale již naplánován nový 
termín zahájení stavby - březen příštího roku - s předpokládaným termínem dokončení do 6ti měsíců od zahájení stavby.  

Na základě výsledků výběrového řízení o veřejné zakázce malého rozsahu bylo vedením obce rozhodnuto o zpracovateli 
projektové dokumentace (PD) na další investiční akci z plánu rozvoje obce - Intenzifikace ČOV Letkov. Tuto projekto-
vou dokumentaci zpracovává firma AKVOPRO, s.r.o. Dalšími připravovanými investičními akcemi jsou rekonstrukce 
místních komunikací – ulice Staroplzenecké a ul. Ke Hřišti. Ve výběrovém řízení VZMR na zpracování PD na obě 
stavby zvítězila nabídka firmy Boula IPK, s.r.o.  Rekonstrukce těchto komunikací je plánována po r. 2025. 

   
ČOV Letkov      ulice Staroplzenecká                          ulice Ke Hřišti a parkoviště u obecního úřadu 
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Volby do zastupitelstva obce 2022 
Ve volbách do zastupitelstva obce Letkov, které se konaly ve dnech 23. a 24.9.2022 , se o hlasy voličů ucházelo celkem 

10 občanů. Devět z nich v rámci uskupení nezávislých kandidátů ZA NÁŠ LETKOV, 
oficiálně vedeného jako volební strana č.1. Samostatně kandidovala paní Věra DRN-
KOVÁ, vedená jako volební strana č.2.  Z celkového počtu 631 osob, zapsaných v se-
znamu voličů, se k volbám dostavilo a obdrželo úřední obálku 380 občanů, tj 60,2%.  
Obálku odevzdalo 379 voličů. Volební komise pracovala ve složení: Veronika Varač-
ková, Mirka Macková, Lenka a Kristýna Klikovy, Michaela Pražáková, Marie Chámová, 
Matyáš Kadlec a Tereza Holá. 

Pro kandidáty volební strany č.1 bylo odevzdáno celkem 2 431hlasů, pro stranu č.2 106 hlasů. Voliči tak samosprávu 
obce pro nadcházející období let 2023-2026 svěřili do rukou nezávislých kandidátů ZA NÁŠ LETKOV – Ing. Jany 
Jamrichové, Radka Voříška, MUDr. Tomáše Krystla, Ing. Alice Stuchlové, Mgr. Lucie Kočandrlové, Davida Sniegoně, 
Ing. Miroslava Silvara, Ing. Lukáše Kaňky a Ing. Tomáše Raua. Ustavující veřejné zasedání nově zvoleného Zastupi-
telstva obce Letkov se konalo v pondělí, 17.10.2022. 

  
V souladu se zákonem o obcích složili všichni nově zvolení zastupitelé slib zastupitele a poté zvolili starostkou obce 
Ing. Janu Jamrichovou a do funkce místostarosty byl zvolen Radek Voříšek, který bude současně vykonávat funkci 
předsedy výboru pro investice a rozvoj ZO Letkov. Předsedkyní finančního výboru byla zvolena Ing. Alice Stuchlová, 
předsedou kontrolního výboru David Sniegoň.  Předsedkyní výboru pro kulturu a sport byla zvolena Mgr. Lucii Kočan-
drlová a předsedou pořádkového výboru byl zvolen MUDr. Tomáš Krystl.   (Rostislav Kotil) 

 
Změna plateb za svoz odpadů 
Od 1.1.2023 nabývá účinnost obecně závazná vyhláška č. 1/2022 (dále jen OZV č. 1/2022) o místním poplatku za 
odkládání komunálního dopadu z nemovité věci podle zvolené kapacity sběrné nádoby.  Zastupitelstvo obce ji 
schválilo na svém jednání dne 21.9.2022 s účinností právě od 1. ledna 2023. Předmětem poplatku je odkládání směsného 
komunálního odpadu z jednotlivé nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu pro rodinnou rekreaci, která 
se nachází na území obce.  

Výše poplatku se stanovuje podle objednaného objemu svozových nádob, u neobydlených nemovitostí nebo nemovitostí 
bez odpadní nádoby je vyhláškou stanoven minimální základ dílčího poplatku a to 60 litrů. Sazba poplatku činí 0,60 Kč 
za litr. Plátce poplatku odvede vybraný poplatek Obecnímu úřadu Letkov nejpozději do 28. února příslušného roku.  

Hradit je možno: 
- bezhotovostním převodem na účet: 26922361/0100, VS 101 + číslo popisné, v termínu od 1. 1. 2023 
- na pokladně obecního úřadu: hotově nebo platební kartou, v termínu od 1. 2. 2023 

Sazba poplatku 
Výpočet: Velikost nádoby v litrech x počet svozů x koeficient 0,60 = poplatek 

VYBERTE 
VARIANTU  

Velikost nádoby Četnost svozů Počet 
svozů 

Objem ná-
doby l/rok 

Poplatek za 
rok 

 110 l (kov)/120 l (plast) 1 x týdně 52 6240 3.744,- Kč 
 110 l (kov)/120 l (plast) 1 x za 14 dnů 26 3120 1.872,- Kč 
 110 l (kov)/120 l (plast) 1 x za měsíc 12 1440 864,- Kč 
 240 l (plast) 1 x týdně 52 12480 7.488,- Kč 
 240 l (plast) 1 x za 14 dnů 26 6240 3.744,- Kč 
 240 l (plast) 1 x za měsíc 12 2880 1.728,- Kč 
 Pytle 60 l 

(pouze pro nemovitosti určené k rekreaci) 
  432,- Kč 

(Lucie Kočandrlová) 
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Ohlédnutí za létem 
Nohejbalový turnaj  
V polovině července se konal jubilejní 10. nohejbalový turnaj. Letošního ročníku se po loňské slabší účasti naštěstí opět 

zúčastnilo 12 týmů, a tak bylo na hřišti opět veseleji. Panovala znovu přátelská atmosféra 
a hráči se mohly i tentokrát občerstvit v bufetu s obměněnou obsluhou. Počasí bylo přímo 
ideální, a tak se všechny týmy, včetně dvou pro letošek nových uskupení, účastnilo s ver-
vou sobě vlastní. Nakonec opět zvítězil plzeňský tým Tornádo, který se turnaje účastní 
každoročně, a obhájil tak své loňské prvenství. Na další ročník se budou opět těšit pořada-
telé Jaroslav Zýka a Petr Jíša.       (Petr Jíša) 

      

Turnaj v malé kopané  
V sobotu 30. 7. hostila “Letkovská arena” futsalisty z Čech, Moravy i Slovenska na přeboru České obce sokolské v malé 
kopané. Vítězství 32. ročníku bylo opět velice prestižní. Hrálo se ve dvou kategoriích. V kategorii do 40 let soutěžilo 
6 družstev a v kategorii nad 40 let se utkalo 5 družstev. Hrálo se systémem „každý s každým“ po dobu 12 minut na 
zápas. Zápasy byly z většiny velmi dramatické. 
Skupinu “mladých” ovládl československý tým Sklo a střepy. Druhé místo získala FC Bedna 98 (hráči z Prahy). Třetí 
skončil domácí Sokol Letkov. Vyrovnanost prvních třech mužstev byla neuvěřitelná. Vítězný tým vyhrál o jediný bod 
a až penalty musely rozhodnou o 2 a 3 místě. Ve skupině “dříve narozených” si zajistil titul domácí Sokol Letkov. Parta 
kolem kapitána Jiřího „Belmondo“ Čechury si vše pohlídala. Druhé místo putovalo na Sokol Letná Plzeň. Pohár za třetí 
místo obdržel loňský vítěz SK Starý Plzenec.         
Poháry od firmy JTF PARTNERSHIP přebrala první tři mužstva i nejlepší jednotlivci. Odměna týmu pořadatelů je 
spokojenost hráčů, návštěvníků, a hlavně setkávání kamarádů. 
Historie tohoto turnaje je velice pestrá. V minulosti zde hráli osobnosti reprezentanti jako například: Petra Divišová, 
Michal Holý a Jiří Sloup, který se na nás už bohužel divá z fotbalového nebe.                                                (Karel Fiala) 

  
Kategorie mladší československý tým Sklo a střepy v červených dresech a vpravo se žlutými dresy domácí Sokol Letkov z kategorie nad 40 let  
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Soutěž lodních modelářů o pohár starosty obce 
I tento rok patřila první srpnová sobota v Letkově lodním modelářům, tentokrát již 12. ročník. Klub KLoM Plzeň-Letkov 
opět pořádal veřejnou soutěž „lodiček na dálkové ovládání“, které se mohl zúčastnit kdokoli, kdo vlastní pojízdnou 
maketu a přihlásí se. Závod měl celkově 41 soutěžních jízd a opět se ho účastnili modeláři, kteří se k nám sjeli ze všech 
koutů Čech. Dámská kategorie znovu nezklamala a pro tento rok si vybrala za svůj převlek dres olympioniků. Také se 
snažili „olympionicky“ podat co nejlepší výkony až do roztrhání těla. Putovní pohár i nový pohár speciálně vyrobený 
pro dámskou kategorii opět odcestovali do Borovan. Tentokrát si je rozdělili manželé Kateřina a Michal Ferjančičovi. 
Zároveň se všichni modeláři při vyhlášení výsledků rozloučili s dosluhujícím pane starostou Rostislavem Kotilem, který 
všem popřál jen to nejlepší a slíbil, že se i tak přijde rád zase podívat. Za jeho mnoholetou podporu mu KLoM Plzeň-
Letkov nechal vyrobit speciální plaketu jako poděkování. Příští rok se budeme těšit opět ve stejném termínu.  (Petr Jíša)  

   
 
 
SDH Letkov 
Konec roku přináší bilancování a je tomu tak i u hasičů. Během roku se povedlo kromě hasičských sportovních soutěží 
uspořádat několik velmi vydařených akcí. Na konci června proběhl druhý ročník Netradičních plavidel, kam sice moc 
plavidel nepřiplulo a situaci museli zachránit nafukovací dopravní prostředky, nicméně divácký zájem byl veliký. A tak 
věříme, že na příští rok se k výrobě plavidla odhodlá větší počet „rybníkoplavců“. Na konci srpna jsme se na akci 
„Konec prázdnin s hasiči“ rozloučili s létem a oslavili krásných 120 let fungování místního sboru dobrovolných  

     
hasičů. Pro návštěvníky byla připravena ukázka starší i novodobé hasičské techniky, ve stánku s historií byli k vidění 
hasičské kroniky a děti si mohly užít kolotoč, nafukovací skluzavku, malování na obličej i cukrovou vatu. Večer si nejen 
dospěláci zatančili za doprovodu oblíbené kapely Podvraťáci.  V listopadu jsme připravili Strašidelnou stezku. Velmi 
potěšující je hojná účast návštěvníků, kteří na akci dorazili. Presencí prošlo přes 190 dětí a téměř stejný počet dospělých. 
Takové množství lidí ovšem nemůže vyrazit na trasu najednou, a proto byly jednotlivé skupinky vypouštěny na stezku 

     
 



       8 

v časových rozestupech, což pro některé znamenalo delší čekací dobu. Věříme ale, že čekání za to stálo a stezku si 
všichni užili. V prostoru startu a cíle bylo pro návštěvníky připraveno strašidelné občerstvení, tvořivá dílnička a dětská 
diskotéka. Organizování akcí pro veřejnost obnáší dlouhé přípravy, mnoho hodin práce a nemalé finanční nálady. Občas 
slyšíme otázku „kdo to všechno financuje?“. Odpověď je jednoduchá. My. Veškeré náklady hradíme z vlastních zdrojů 
a obec Letkov nám zajišťovala nezbytné TOI TOI, za což děkujeme. 
Na sobotu 11.2.2023 pro vás chystáme další možnost kulturního vyžití a to Hasičský bál. Tak si termín poznamenejte 
do kalendáře a těšíme se na plný sál.                      (Věra Drnková) 
 
Mladí hasiči 
Letošní rok byl jiný. První bez Radka Voříška, který se osamostatnil a jde svojí cestou. Nutno říct, že rok to byl pro mě 
velmi náročný a vyčerpávající, kdy jsem na děti zůstala sama a musela se popasovat i s funkcí strojníka u mladšího 
družstva. Naštěstí jsem si vychovala pět úžasných „odrostenců“, kteří mě podrželi a svojí pomocí na trénincích přispěli 
k tomu, že Mladí hasiči v Letkově stále fungují. Velké naděje do budoucna vkládáme do Přípravky, kam v současné 
době pravidelně chodí 14 dětí ve věku 3-6 let. Je krásné vidět jejich chuť a nadšení se něco učit a podpora od rodičů je 
pro nás povzbuzující. Sezona 2021/22 ovšem patřila našemu mladšímu družstvu ve složení Daniel Šmolík, Justýna 
Kočandrlová, Ondřej Holý, Julie Bilzová, Jonáš Voříšek, Adam Březík a Michaela Švýcarská. Na jaře jsme si stanovili 
dva cíle – vyhrát hru PLAMEN a Ligu mládeže PJ. Plán to byl ambiciózní a cesta velmi trnitá. Do Ligy bylo zařazeno 
celkem osm soutěží s různými disciplínami. Věděli jsme, že pokud pojedeme v kompletní sestavě jsme velmi silný tým.   

   
To se ovšem podařilo pouze ve třech případech (Nebílovy, Letkov, Dolní Lukavice) kde jsme, stejně jako v Blovicích, 
zvítězili. Na ostatní soutěže (Chlum, Želčany, Žákava, Dnešice) vždycky dva členové nemohli, a tak jsme museli im-
provizovat doplněním dětí z přípravky. Přestože to nebylo jednoduché a mnohdy jsem uvažovala, že vůbec nepojedeme, 
děti byly úžasné a nejhorší výsledek bylo 5. místo. Díky tomu jsme v celkovém hodnocení vystoupali na stupínek nej-
vyšší a zaslouženě Ligu vyhráli. Vrcholem každé sezóny jsou postupové soutěže, v našem případě Hra Plamen. Poctivě 
jsme se připravovali a věřili v úspěch. V neděli 22.5. proběhlo ve Stodě okresní kolo pro kategorii mladší. Do soutěže 
jsme vstupovali z první pozice se součtem 2 po podzimním kole (ZPV a ŠPD). První disciplína byla Štafeta CTIF, na 
které jsme lehce zaváhali a čtvrtým místem dali šanci soupeřům. Následoval PÚ CTIF, na kterém jsme předvedli krásný 
čas, ale drobná chyba nás odsunula na 2.místo. V závěrečných disciplínách 4x60m a požárním útoku už jsme si to 

       
pohlídali, obě vyhráli a odváželi si zlaté medaile! Vítězstvím jsme si zajistili postup na krajské kolo do Klatov, které 
proběhlo o víkendu 11.-12.6. V Klatovech naši mladší žáci skvěle reprezentovali jak sbor, tak okres PJ. V sobotu pro-
běhlo pět disciplín – štafeta CTIF, štafeta dvojic, štafeta 4x60m, PÚ CTIF a ZPV – ve kterých jsme předvedli skvělé 
výkony, díky kterým jsme si v předstihu zajistili vítězství. V neděli jsme tak do závěrečné královské disciplíny požární 
útok mohli nastoupit v klidu. Již v prvním pokuse jsme předvedli krásný útok, kdy s časem nástřiku 25,96 s jsme 
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potvrdili své kvality a zaslouženě odjížděli se zlatými medailemi na krku! Vítězství na krajské soutěži je pro mladší 
družstvo nejvyšší meta, které může dosáhnout. Nám se to povedlo a jsem patřičně pyšná!               (Věra Drnková) 
 
Jednotlivci a dorost SDH Letkov  
Přesto, že hlavní náplní našeho kolektivu jsou týmové soutěže, věnujeme se i disciplínám jednotlivců. Přiměřeně věku 
a fyzické zdatnosti mohou děti rozvíjet své dovednosti v běhu na 60m s překážkami, od třinácti let lze závodit i v do-
rostenecké kategorii běh na 100m s překážkami a výstup na cvičnou věž.  Ve všech uvedených disciplínách se nám 
v letošním roce podařilo probojovat až na Mistrovství ČR – Daniel Šmolík v běhu na 60 m do Benešova v kategorii 
mladší chlapci, David Drnek na MČR jednotlivců dorostu do Ústí nad Labem a coby starší dorostenec se stal vicemis-
trem ČR ve výstupu na cvičnou věž v Širokém dole. 

     
Tyto disciplíny vyžadují náročnější přípravu, proto se jim věnujeme mimo standardních týmových tréninků. Trénovat 
chodíme dle potřeby na hasičské cvičiště, středy a neděle jezdíme na atletický stadion do Dobřan. Nyní, v zimním ob-
dobí, jezdíme každou neděli trénovat do atletického tunelu v Plzni na Skvrňanech.  

     
Pro zajímavost – v letošním roce jsme se zúčastnili celkem 36. soutěží, z toho 17. týmových a 19. jednotlivců napříč 
republikou. Naše činnost je velmi pestrá a své místo zde najde každý, kdo má chuť se hýbat a zapojit do kolektivu. Rádi 
mezi sebou přivítáme nové členy ve věku od 6 let J. Na závěr bych všem chtěla popřát jak za sebe, tak celé SDH Letkov 
klidné prožití svátků vánočních, do nového roku pevné zdraví a osobní pohodu.                       (Věra Drnková) 
 
Ohlas rodičů 

Hasičský sport má opravdu smysl 
Milí spoluobčané, velmi ráda jsem přijala nabídku k ohlédnutí se za činností skupiny „Hasičata“ z SDH Letkov, a to 
očima rodiče. Bydlíme zde teprve něco přes rok a první, kam jsem svou dceru v rámci aktivit v Letkově přihlásila, byla 
právě Hasičata, přesněji řečeno do skupiny mladších hasičů. A nelituji. Ba naopak! Nikdy jsem zkušenost s působením 
hasičů neměla. Člověk si pod pojmem „dobrovolní hasiči“ a čímkoliv s nimi spojeného představil vždy tradičně kolující 
předsudky. Během roku jsem se zúčastnila mnoha závodů a vždy jsem byla velmi hrdá na naše děti. Jejich nasazení a 
týmový duch mě pokaždé upřímně dojal. Ačkoliv je jakýkoliv sport mým celoživotním koníčkem (i z pohledu trenérky), 
nenapadlo by mě, jak krásný sport mohou hasičské disciplíny představovat. Všestrannost tréninku, neskutečná píle dětí 
a skvělé vedení trenérky Věrky Drnkové dovedlo děti v tomto roce k velkým úspěchům. V dětském pokojíčku mé dcery 
vznikl již po pár týdnech v družstvu „hasičský koutek“ s diplomy a medailemi. Celý rok jsem sledovala, jak děti v druž-
stvu navazují nová přátelství, učí se týmové práci a upevňují tím svůj kolektiv, posilují svou fyzickou kondici a zdraví. 
Rozhodně nesmím zapomenout zmínit a doufám, že i Věrka bude souhlasit: Děti se neustále zlepšovaly a zlepšují. Bylo 
mi ctí zúčastnit se okresního kola hry Plamen v Klatovech, kam se družstvo mladších dostalo po velkém společném úsilí 
na předcházejících závodech a po intenzivním tréninku. Tento závod byl pro mě neskutečným zážitkem a změnil abso-
lutně můj dosavadní přístup k hasičskému sportu. Až zde jsem jako nezkušený rodič měla možnost nahlédnout do něko-
lika hasičských disciplín (a to nebyly z daleka všechny) jako je např. štafeta, požární útok a závod požární všestrannosti 
(střelba ze vzduchovky, uzlování, znalost první pomoci, základy topografie). Mladší hasiči předvedli během dvou dnů 
dle mého názoru vynikající výkony, které jim umožnily zaslouženou cestu k vítězství. Nechyběly slzy štěstí i zklamání, 
ale i velká nervozita. To všechno ale závodníci zvládli nádherně a já jim i touto cestou děkuji za možnost zažít s nimi 
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tak výjimečný závod. Nejvyšší ocenění, kterého mohlo družstvo mladších v Klatovech dosáhnout, bylo nádhernou odmě-
nou a nejsladší třešničkou na dortu tohoto roku. Ještě jednou gratuluji a přeji jen takové „třešničky“. Je však velká 
škoda, že o hasičský sport má v Letkově zájem tak málo dětí. Respektive by možná, dle mého názoru, bylo skvělé, kdyby 
i rodiče motivovali své děti a zkusili je podpořit i v takových aktivitách. Přála bych každému, aby mohl tak nádherné 
zážitky se svým dítětem sdílet.                     (Pavla Petreková) 

 
Tréninková skupina - Letkovské ŠEDESÁTKY 
Vážení spoluobčané, chtěl bych vás seznámit s činností otevřené tréninkové skupiny „Letkovské ŠEDESÁTKY“, 
orientované na požární sport pro jednotlivce. Skupinu jsem založil v červnu roku 2021. Hlavním zaměřením tréninkové 
skupiny je požární sport, a to převážně disciplín určených pro jednotlivce – běh na 60 m přes překážky, běh na 100 m 
přes překážky a výstup na cvičnou věž. Tréninky jsou určené pro děti a dorost ve věku od 5 let a více. Trénujeme 
pravidelně každé úterý a pátek na mém soukromém sportovišti v Letkově. Samozřejmě k naší činnosti neodmyslitelně 
patří účast na soutěžích po celé České Republice. V letošní sezóně jsme se zúčastnili celkem 29 soutěží. Některé z těchto 
soutěží byly zařazeny do jednotlivých seriálů: Brdsko – vltavské šedesátky, Český halový pohár, Český pohár na 100m 
a Jihočeské stovky, ze kterých bylo vyhodnoceno celkové pořadí. Nechyběli jsme ani na mistrovství ČR dorostu a na 

     
mistrovství ČR v běhu na 60m přes překážky. Pro představu v letošní soutěžní sezóně dokázaly děti, které trénuji, získat 
celkem 48 medailí. Z toho bylo 26 zlatých, 15 stříbrných a 7 bronzových medailí. Podrobnější informace z jednotlivých 
soutěží jsou k dispozici ve veřejné skupině „Letkovské ŠEDESÁTKY“ umístěné na sociální síti Facebook. V současné 
době trénuji celkem šest dětí. V kategorii přípravka Samanta Voříšková a Sofie Voříšková. V kategorii mladší dívky 
Justýna Kočandrlová. V kategorii mladší chlapci Jonáš Voříšek. V kategorii starší dívky a střední dorostenky Lucie 
Faitová. V kategorii starší chlapci a mladší dorostenci Tadeáš Voříšek. Všem zájemcům o tento krásný sport nabízím 
možnost si s námi přijít vyzkoušet trénink a samozřejmě i možnosti se přidat k naší tréninkové skupině. V tomto zimním 
období pracujeme převážně na zlepšení fyzičky. Trénujeme hlavně venku, ale máme možnost využití i vnitřního zázemí. 
V případě zájmu se mě nebojte kontaktovat.                                                                    (Radek Voříšek, tel. 604549305) 

 

Vítání občánků  
V pátek 7. října se konala další příjemná událost – VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ. Za rok se naše obec rozrostla   o 17 novoro-
zenců (8 chlapců a 9 dívek), v sále kulturního domu jsme jich přivítali 12, společně s jejich rodiči, prarodiči a staršími 
sourozenci. Na začátek přišli obecenstvu zazpívat předškoláci z mateřské školky, ti si již nepamatují, že i je jsme zde 
před pár lety vítali. Úvodního slova se ujal pan starosta Ing. Rostislav Kotil a postupně vyzval všechny rodiče, k podpisu  
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do nové knihy uvítání do života.  Ta předchozí už byla plná do poslední stránky, aby ne, když pan starosta přivítal za 
12 let svého působení ve funkci celkem 111 dětí (53 chlapců a 58 dívek).  Poté následovala neformální část, ve které 
mohli všichni zúčastnění ochutnat připravené občerstvení a vyměnit si cenné zkušenosti s ostatními rodiči. Děkujeme 
všem, kteří se na zorganizování této milé akce podíleli.                (Veronika Varačková) 

 
 
Strašidelná stezka  
Kdo se bojí nesmí do lesa. Zlidovělá pravda, která ale druhou listopadovou sobotu u nás v Letkově neplatila. Ten večer 
to bylo přesně naopak. Kdo se bojí rád, do lesa musí. V lese jste totiž tou dobou mohli potkat mocnou čarodějnici 
s bandou chamtivých loupežníků, krásnou bílou paní s tajemným pomocníkem střežící vzácný poklad. A pokud jste byli 
tiše a z cesty vás nesvedly sličné bludičky nemohli jste přeslechnout hejkala a o kousek dál se mezi stromy v hlubokém 
lese vynořil jinak tajemně skrytý lesní hřbitov hlídaný samotnou paní Smrtkou. Vaše dovednosti ve hře v kostky prověřil 
u Cvičné skály samotný vládce pekla se svými pekelnými služebníky. Stezka dostála svému jménu, byla opravdu stra-
šidelná, ale také pohádkově milá a rozhodně ne děsivá. Čerti a jejich peklo mi okamžitě připomnělo pohádku S čerty 
nejsou žerty, ve které je pro mě peklo nejpeklovatější. A ač pro nás doma čerti nejsou metlou na dětské hříšky, ani 
jednoho z nich nenapadlo, že tihle tři nejsou z opravdového pekla. Myslím, že ani na léty prověřené rodinné pravidlo 
„Když si nejsi jistý, kontroluj boty“ nedošlo a skutečností si byli jistí oba "#$% A i přes to odcházeli s úsměvem a naše 
tříletá dcera i s největší hrdostí svého života a to, když porazila čerta v kostkách. Takže čerti dokážou dělat i velkou 
radost, nejen slzy a strach, ale holt se to musí umět "#$%. A za tu laskavost, vlídnost a pohádkovost bych všem našim  

    
strašidelným bytostem chtěla moc poděkovat a pěvně věřím, že za rok budeme mít zase příležitost se takhle hezky bát, 
malí i velcí.                    (Eliška Synková) 
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 Zase jsme se báli…  a to na stezce plné strašidel, kouzelných a pohádkových bytostí, které byly vsazeny do lesíku mezi 
vodárnou a Jandovou skálou, což neskutečně umocnilo temnou a hrůzu nahánějící atmosféru. Po loňském úspěšném 

ročníku jsme se těšili I na ten letošní a pořadatelé nás nezklamali. 
Vyhráli si s rekvizitami, bytostmi i magickou trasou, která byla 
snad ještě dokonalejší než minule. A protože jsme s dětičkami 
trasu absolvovali i my rodiče, byl to i pro nás úžasný a magický 
zážitek. Po jejím splnění získali úžasu plné ratolesti sladkou od-
měnu, která udělala pomyslnou tečku za báječně stráveným pod-
večerem. Děkuji všem, kteří se, jakýmkoli způsobem, na této akci 
podíleli, protože byla opět FANTASTICKÁ. (Anna Ferdová)

               
Mikulášský rej 
Po roce zavítal do Letkova opět Mikuláš. A přivezl i čerta, anděla a spoustu dárečků.  Letkovské děti na něho netrpělivě 
čekaly už od brzkého odpoledne a čekání jim zkrátila Klaunka PEPINA, která je nejen roztancovala, ale uspořádala pro 
ně mnohé soutěže, a dokonce pro Mikuláše namalovala s dětmi obrázky. Když ale po čase děti začaly vnímat, že Mikuláš 
je nedaleko, neměly oči ani uši pro nic jiného. Vzduch se chvěl očekáváním. Když pak do kulturního sálu vběhl čert a 
bylo víceméně jasné, že ho má Mikuláš pod kontrolou a že to není žádné zlé čertisko utržené ze řetězu, všem se ulevilo. 
Mnozí odvážlivci dokonce zvládli zazpívat písničku nebo říct básničku přímo do mikrofonu! A že to nebylo nic jedno-
duchého ví i sám Mikuláš, i jemu se do něj těžko mluvilo (zase mu ty fousy za rok o kus vyrostly!!) a tak i s nadílkou 
mu pomáhala Pepina. Po nadílce už nezbývalo než se s Mikulášem i klaunkou rozloučit a honem se nachystat na roz-
svěcení stromečku.             (Lucie Kočandrlová) 
 
Mikulášský turnaj TJ Sokol 
Již 22. ročník mikulášského turnaje Přebor ČOS mládeže v malé kopané uspořádal Sokol Letkov v hale v Rokycanech 
u zimního stadionu. Celkem 7 mužstev (ročník nar. 2012) se zápalem sehrálo celkem 21 zápasů. O hladký průběh se 
postarala dvojice pořadatelů Mojmír Šauer a Jan Ullmann. Vše zvládli na výbornou a diváci i hráči nešetřili chválou. 
Jak to vše dopadlo? Pohár pro vítěze od firmy JTF Partnership putoval na Spartu Radkovice. Druzí skončili chlapci SK 
Horní Bříza. A třetí místo získal pořádající Sokol Letkov, který vedli trenéři Michal Heller a Petr Němec. Všech 70 
hráčů obdrželo zlatou medaili a hlavně pěkné zážitky z celého sportovního dne (foto najdete na letkov.rajce.net).
               (Karel Fiala) 
 
Slavnostní rozsvícení vánočního stromu 
Letos jsme se po dvou letech mohli konečně bez jakýchkoliv omezení potkat u rozsvěcení vánočního stromu na návsi. 

Myslím, že letos byla účast rekordní, a to jak 
malých zpěváčků, tak všech sousedů i přátel 
naší obce.  Po krátkém představení nové sta-
rostky děti pomohly rozsvítit stromeček a 
zpěváčci z mateřské školky zazpívali vá-
noční písničky, které si k této příležitosti na-
chystali. Letos překvapili i anglickou kole-
dou a malým scénickým představením. Ještě 

dlouho poté, co malí zpěváčci dozpívali, se nikomu nechtělo domů. A teprve když došel svařák i čaj, vydali jsme se 
váhavě do svých domovů.  Za připravené občerstvení tímto děkujeme letkovským hasičům a díky patří také paní Drn-
kové z Tymákova, na jejíž perníčky se už tradičně všichni těšíme. A protože se nás letos sešlo tolik a děti nemohou 
zpívat dlouhé hodiny, nabízí se otázka, zda-li bychom nenašli v Letkově další uskupení nebo jednotlivce, kteří by pod 
vánočním stromem také chtěli své sousedy potěšit nějakým vystoupením? Možná tu někoho máme a ani o tom nevíme. 
Dejte nám o sobě vědět "#$%.             (Lucie Kočandrlová) 
 
 
Ďábelská zábava 

Po dlouhé době se opět konala ďábelská zábava v sále kulturního domu Letkov. 
Všichni jsme se těšili, jelikož to byla vždy záruka dobré zábavy, ihned po příchodu 
na mě dýchla ta správná čertovská atmosféra, výzdoba byla ďábelská a stejně jako 
dresscode černo červená. Během večera jsem se skvěle bavila jak u stolu s přáteli, 
tak na baru i tanečním parketu, který se zaplnil díky tónům ďábelského Dj Toma. 
Jediné negativum zábavy byla poměrně malá účast, což se doufám během následu-
jících let změní a z této úžasné zábavy se znovu stane tradice.  

Na závěr bych chtěla moc poděkovat všem, kteří se na přípravě a průběhu podíleli, a to Dámský klub a Obecní úřad 
Letkov.                               (Kateřina Zavadilová)  
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Zprávy z mateřské školy 
Slovo ředitelky 
Jako každý rok, letní měsíce poskytly zaměstnancům školky nejen prostor pro odpočinek, ale sloužily i k přípravě na 
rok nový. Hlavním úkolem letošních prázdnin byla tvorba nového Školního vzdělávacího plánu a některé úpravy na 
zahradě MŠ. Nový ŠVP nám představuje kamaráda a maskota Človíčka, jeho maminku Zemi a tatínka Slunce. Společně 
s nimi budeme pokračovat v nastavené filosofii školky, kdy se snažíme vést děti k lásce k přírodě, k jejímu poznávání, 
a to co nejvíce vlastní zkušeností a prožitkem.  Úpravy na zahradě nám udělaly velkou radost, protože se podařilo udělat 
vše, co bylo naplánováno. Do zahrady jsme zakomponovaly prvky na odchyt dešťové vody – okapy s barelem na vodu 
a velkou vodní cestu u vyvýšených záhonů. Velký úspěch u dětí má i „blátivá kuchyně“ a nově vysazený vrbový tunel. 
V další fázi úpravy zahrady bych ještě moc ráda vytvořila polytechnický koutek s dětským ponkem, aby se děti mohly 
učit pracovat s opravdovým nářadím.  
Konec prázdnin pak patřil oslavám pátých narozenin naší školky. A protože jsme zvyklé narozeniny slavit, tak stejně 
jako s dětmi, slavily jsme i se školkou. Školku navštívil pan starosta a ostatní zástupci obce a překvapili nás velkým 
narozeninovým dortem. Během krátké oslavy jsme společně vzpomínali na úskalí, která otevření předcházela, na víru 
pana starosty, že 1. 9. 2017 budou moci do školky nastoupit první děti i na zápis prvních dětiček, který ještě probíhal na 
obecním úřadě. Konstatovali jsme, jak moc je školka v Letkově potřebná, jak dobře funguje spolupráce s obcí i s rodiči 
a jak jsme za to všichni rádi. Během těchto pěti let připravila školka na vstup do školy 38 předškoláků, v letošním roce 

          
se chystá do světa školáků 11 dětí. Došlo k rozšíření jednotřídní školky na dvě třídy a nárůstu kapacity z 20 dětí na 37. 
Již pátý rok naplňujeme školku do maximální kapacity, letos nastoupilo rekordních 16 nových dětí. Nejmladší 
„školkáčci“ se brzy adaptovali na nové prostředí a začali se zapojovat do školkových aktivit. Jako každý rok máme 
připraveno pro děti spoustu lákavých akcí (např. divadélka, projektové dny, vystoupení nebo společná setkávání s ro-
diči). Mám velkou radost z letošního podzimního setkání na zahradě MŠ, to se opravdu vydařilo. Rodiče se aktivně 
s dětmi podíleli na výzdobě zahrady dýněmi a na přípravě halloweenského občerstvení, moc jim za to děkuji. Je pěkné 
sledovat, jak se stala společná zahradní setkávání tradicí, jak se rodiče na zahradě MŠ rádi potkávají a užívají si jak 
společné chvíle s dětmi, tak i s ostatními rodiči.  
Jelikož Vánoce jsou opět za dveřmi, ráda bych všem popřála krásné svátky, nejlépe v okruhu svým nejbližších. 

 (Gabriela Synková) 
 
Podzimní slavnost v MŠ očima paní učitelky  
Na všechny slavnosti ve školce se moc těšíme. A obzvlášť ty podzimní bývají často nezapomenutelné. Nejen proto, jak 
nám to při nich vždycky sluší "#$%. Jsem moc ráda, že jsme se letos mohli na zahradě školky všichni sejít, zařádit si, 
zazpívat si a taky si moc příjemně popovídat. Pro děti jsme s paními učitelkami připravily několik úkolů, které si mohly  

  
vyzkoušet na čtyřech stanovištích. Na slavnost jsme společně s dětmi upekly různobarevné dobroty, a ani rodiče nezů-
stali pozadu. Když k tomu přičteme ještě podvečerní opékání špekáčků, tak nám vznikla velká halloweenská hostina. 
Prostě parádní listopadové odpoledne ve skvělé společnosti.               (Lucie Vávrová)
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Dopisy našich čtenářů 
Jak jistě víte, již více než 5 let funguje naše hvězdná a úžasná školka. Je to právě toto místo, které je pomyslným "star-
tupem" nové generace Letkova. A jsou to právě děti, díky nimž vzniká to hezké pro naši obec a společnost obecně. Jejich 
potenciál, nadšení, radost, bezstarostnost, upřímnost, jiskřičky v očích, a důvěra... To ony vytváří unikátní komunitu 
rodičů a dětí, to kvůli nim se celý Letkov schází u rozsvícení vánočního stromečku – neboť děti jsou naším motorem, 
smyslem života a příslibem, že může být vždy o něco lépe, v mnohdy hektickém a nespravedlivém světě. Naše školka, tak 
jak to bývá přiléhá k místní komunikaci. Silnice je to řádná – jen co je pravda – a kolik aut zde za den projede a často 
také JAKOU RYCHLOSTÍ - 80 i 100 km za hodinu... A to je to, oč se tu s Vámi chci podělit. Tak jako ostatní rodiče jsem 
si už nějakou dobu v duchu říkal, kdy se konečně něco změní a budeme moct bezpečně přejít silnici k autu nebo pokra-
čovat podél školky tak, abychom nemuseli mít obavu o zdraví naše, a především našich dětí. Úskoky stranou před auty, 
drhnutí rukávem o fasády blízkých domů a počet otočení hlavou při rozhlížení jsem už přestal počítat a věřil, že se snad 
někdy něco změní. Před letošním létem – na konci školního roku při závěrečné besídce však ve mne pomyslný pohár 
trpělivosti přetekl. Jednomu z rodičů dětí auto při vysoké rychlosti "škrtlo" zpětným zrcátkem ruku. V tu chvíli jsem si 
řekl, že je jen otázkou času, kdy se stane něco horšího. V hlavě jsem viděl černé scénáře, jak se šťastné děti hrnou od 
vchodu k autům a souběhem špatných okolností dojde k něčemu mnohem horšímu... A řekl-DOST!!!- Přeci musí jít něco 
udělat. S několika kamarády a rodiči jsme během pár dnů založili skupinu na Facebooku (Petice pro MŠ a bezpečnější 
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Letkov) a na "chatu" a začali zjišťovat možnosti. Oslovil jsem samozřejmě i obecní úřad, abych zjistil více informací, 
ale brzy jsme prozřeli, neboť docílit něčeho, co alespoň trochu pohne ledy je opravdu boj s větrnými mlýny. Obecní úřad 
snahu vyvíjel a podle toho, co jsem měl možnost vidět a slyšet – ne malou. O retardérech, přechodech, cedulích nebo 
snad semaforech však rozhodují síly krajské a policejní a kulantně řečeno tedy síly byrokratické, kde litera zákona, 
paragrafy a odstavce z tepla kanceláře jsou bohužel nadřazeny selskému rozumu a bezpečnosti. Jen vyjednání obnovy 
výstražného značení na silnici u školky prý trvalo téměř půl roku, než dostal obecní úřad zelenou... 
Co vlévá velkou špeku naděje pro další posun je plánovaná rekonstrukce hlavního tahu v Letkově, a především vybudo-
vání nových chodníků. Podle všech informací má být tato akce vyřešena legislativně v příštím roce a zahájení stavby by 
poté mělo být započato v roce 2024. Hotovo snad v roce dalším. Samozřejmě termíny nikdy přesné být nemohou, ale 
jistota toho, že se toto uskuteční zde je. S tím souvisí především další postup. Podle otřepané fráze – známý mého kama-
ráda (právník z oboru této problematiky) zjistil, že v této fázi hotového projektu není možné, jakkoliv vstupovat do roz-
jetého vlaku a již zmiňované retardéry prosadit jako ideální řešení. Naše snaha je tedy jasná – vyjednat alespoň provi-
zorní řešení, které by bezpečnost u školky zvýšilo (přechod, ceduli, jakékoliv označení apod.). Bohužel provizorní pře-
chod – zebra přímo na úrovni vchodu školky se zdá být to nejjednodušší řešení, ale paradoxně je nemožné k prosazení. 
Z hlediska polohy přiléhajících vjezdů do okolních domů, tvaru komunikace a faktu, že se jedná o silnici III. třídy je 
tento cíl nereálný. Možností je zcela určitě více. Nikdy jsem nevěřil bulvárním plátkům, spíše naopak, náhoda tomu 
přála a já se dozvěděl, že existuje něco jako ombudsman Blesku. Tedy chápejte – tím nemyslím nějakého akčního hrdinu 
s pláštěm a logem na prsou, který zavčas zastaví příliš rychle jedoucí auto, ale právníka stejně jmenovaného deníku. 
Napsat článek jen tak někam – to nedává smysl, ale pokud je v tom právní poradenství a aktivní lobování na podstatných 
místech zdarma.... No zkrátka jsem neodolal a zavolal jsem do redakce. Poté to už šlo snadno – otázky, fotograf, otázky, 
zveřejnění.  Naším cílem bylo tedy upozornit na tento problém širší veřejnost, a především obyvatele Letkova a dostat 
se na kobylku "úřednímu šimlovi", neboť se domnívám, že bezpečí našich dětí je nadřazeno všem paragrafům.  Pocho-
pitelně krom popisu problematiky se z kraje ozvala alibistická odpověď – to my neřešíme, to musíte na obec. Ale obec a 
pro to z hlediska svého mandátu udělala co mohla a za to patří předešlému panu starostovi i stávající paní starostce 
velké díky.  Ano, můžeme se bavit o tom, jak je důležité oslovit další instance typu policie nebo ředitelství silnic a dál-
nic, ale je to poté stejná písnička a začarovaný kruh. Takže první krok je podvědomí (řekl bych, že zde je mise splněna) a 
druhý krok je petice za retardér-resp. vyvýšený chodník přes silnici u školky, která by byla načasována tak, aby po 
dokončení úprav silnice a výstavby chodníků došlo k hladkému prosazení tohoto prvku. Další velmi dobrá zpráva je, 
že díky dobře vymyšlenému projektu rekonstrukce hlavního tahu dojde k výraznému zpomalení dopravy na hlavním tahu, 
zúží se silnice, vzniknou bezpečné chodníky a nad školkou na začátku obce bude umístěn ostrůvek, který výrazně utlumí 
přijíždějící auta a náklaďáky v rychlosti. Kruhový objezd u zastávky autobusu směrem na Tymákov poté rovněž splní 
svoji službu v bezpečnosti. Nerad bych popíral, co jsem o přechodech napsal již výše, ale co stojí za zmínku je fakt, že 
přechod sice nevznikne přímo u školky, ale jeden bude umístěn nad školkou a druhý pod ní. Vzdálenost odhaduji na 50 
– 100 metrů, ale bližší informace jsou k dispozici na obecním úřadě. Jako malý bonus mohu potvrdit, že s obcí jednám o 
umístění výraznějších cedulí v blízkosti školky, upozorňujících na nutnost snížení rychlosti. Pevně věřím, že to problém 
nebude a před dokončením celé rekonstrukce tahu tyto cedule uvidíme nejen my, ale i všichni projíždějící řidiči. Jaká-
koliv aktivita a nápady na podporu bezpečnosti u školky z řad rodičů, obyvatel a zastupitelstva Letkova budou samo-
zřejmě vítány. Věřím, že v brzké době společnými silami dosáhneme konečného řešení, ať už peticí za retardéry nebo 
spoluprací s obecním úřadem směrem k vyšším instancím. Děkuji všem, kteří bojují za bezpečnost v Letkově, rozvoj této 
krásné obce, a především za naše nejdražší děti.                                      (Miloš Kopecký – soused, občan a otec) 
 
Velmi dobře si pamatuji, kdy jsem do Letkova přijela poprvé. Byl podzim, sychravo a upřímně musím přiznat, že láska 
na první pohled to opravdu nebyla. A jako už několikrát ve svém životě, jsem i v tomto případě zjistila, že bych neměla 
dát na první dojem. Přestože věci, které mě před několika lety ještě jako nezúčastněného návštěvníka bily do očí i do uší 
– hlavní tah bez chodníků, hluk dálnice nebo blízkost obalovny, nezmizely, tak kouzlo Letkova jsem osobně objevila 
úplně jinde. Po přestěhování jsme se s dětmi vydali na první pátrací výpravy po okolí a já jsem se začala Letkovu v duchu 
omlouvat. Objevili jsme spoustu krásných míst, která se stala našimi oblíbenými, studánka u hřiště, skály ukryté v lese, 
lesní tůňky a spousta dalších nás určitě ještě čeká. A to jsem netušila, jaký trumf má pro nás Letkov přichystaný od 
ledna, kdy náš syn nastoupil do místní školky. Jaká školka je, vystihl nejlépe on sám, když se rozplakal poté co zjistil, že 
do ní o prázdninách nebude chodit. Paní učitelky jsou prostě kouzelnice. Nejsou ale jediné, které umí vyčarovat úsměv 
na tváři.  Minulý týden jsem manželovi pomáhala rozvážet po zahradě zeminu, abychom k nelibosti našich dětí z moto-
krosové dráhy za domem udělali obyvatelný prostor. Po chvíli se objevil náš soused, prohodili jsme pár vět přes plot, 
chvilku pozoroval, jak svádím lehce nevyrovnaný boj s kolečkem a lopatou a v další chvilce už stojí vedle mě a naprosto 
přirozeně vysvobozuje kolečko z mého područí. Po naší naprosto školácké chybě v podobě domácnosti bez piva se ob-
jevuje další soused, v ruce má tři piva a vysvobozuje tentokrát lopatu. Pohled na tři chlapi pijící pivo a házející lopatou 
hlínu se ten den stal číslem jedna na mém seznamu věcí, o kterých bych si nikdy nemyslela, že mě dojmou "#$% A právě 
tahle naprosto přirozená a upřímná sousedská vřelost a ochota pomáhat, se kterou se tu setkáváme prakticky denně od 
sousedů nejbližších i vzdálenějších, dokáže spolehlivě vymazat hluk dálnice, obalovnu i chybějící chodníky. I když mys-
lím, že i ty budou Letkovu slušet.                        (Eliška Synková) 
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V Pohodě je Pohoda 
Léto v Pohodě bylo plné dětských příměstských kempů (tenisové, taneční, aerobikové, hokejové aj.) a rodinných dovo-
lených. Všechna letní sportoviště byla k dispozici místním sportovcům a nechyběly ani sportovní novinky. Venkovní 
areál jsme rozšířili o dva pingpongové stoly a workoutové hřiště pro venkovní cvičení. Nechybělo ani letní osvěžení na 
terase až do chladnějších podzimních dnů. Prázdninové dny jsme opět zpříjemnili grilováním a živou hudbou na jezírku.  
Se sychravým podzimním počasím se sportování přesunulo do vnitřních prostor, kde je k dispozici workoutová tělo-
cvična a oblíbené cvičební hodiny. Rádi bychom místní pozvali na naše pravidelné posilovací hodiny s bosu, pilates aj. 
Všechny informace najdete na našich www.sportpenzionpohoda.cz a online rezervačním systému. Tenisté předvádí své 
umění již několikátou sezónu v tenisové hale, která je k dispozici i na volejbal. Volné hodiny lze vidět online a rezer-
vovat i pravidelně.  
V listopadu proběhlo další představení NA STOJÁKA s výbornou trojicí Adéla Elbel, Karel Hynek a Vojta Závěský. 
Tento komediální večer je již zaběhnutý a opět nezklamal. Milovníky dobrého jídla a vína jsme přivítali na klasických 
Svatomartinských hodech, kde jste mohli ochutnat tradiční husí stehýnka s variací knedlíků a dva druhy zelí.  
Vánoční svátky a konec roku bude ve znamení pohody a odpočinku. Rádi Vás přivítáme v omezené otevírací době. V 
období od 27. 12 do 30. 12.  2022 bude v provozu tenisová hala, wellness, fitness a drobné občerstvení na recepci. Také 
Vám poradíme s výběrem dárkového poukazu dle přání, které můžete zakoupit na recepci i online na našich www.sport-
penzionpohoda.cz. Již teď pro Vás připravujeme akce na rok 2023 – divadelní představení, besedy, degustace, bál aj. 
Další ročník Pohodového bálu se bude konat v sobotu 11. 3. 2022. 

   
Aktuálně rozšiřujeme náš tým a hledáme servírku na HPP, VPP nebo DPP. Dále pak brigádníky na akce, (vhodné i 
pro studenty). Budeme rádi za Vaše doporučení.  
Každý den se nás Vás těšíme od 11 hod. s naším oblíbeným poledním menu a také nemůžeme opomenout vynikající 
domácí zákusky, které hned můžete vypotit na sportovištích. ;-) 
Děkujeme všem, kdo nás podporujete v této podnikatelsky nelehké době a přejeme Všem pohodu a hlavně zdraví v 
novém roce.                     (Petra Kraftová) 
 

Na co se můžeme těšit … ? 
 

Betlémské světlo 24. 12. 2022 od 11 hodin v kapličce na návsi v Letkově   
Silvestrovské setkání při fotbalové utkání 
 
 
Rozloučení redakční rady 
Všechno krásné jednou končí. Ale nebojte, o Letkovské listy snad nepřijdete. To jen pro naši redakční radu znamená, 
že po společně strávených osmi letech končí mnohahodinová setkání nad zajímavými a podnětnými články o tom, co se 
událo v naší krásné vesničce. Bylo nám potěšením, že jsme díky příspěvkům řady z vás mohli být doslova vtaženi do 
všech událostí kulturního a společenského života v obci – a prostřednictvím našeho časopisu jsme se o ně mohli dělit s 
našimi čtenáři. Díky úzké spolupráci s obecním úřadem jsme vás také mohli pravidelně informovat o aktuálním dění 
z práce zastupitelstva obce. Měli jsme tak příležitost vám přiblížit rozhodující investiční akce počínaje budováním ma-
teřské školy, rekonstrukce Lískové ulice a v neposlední řadě dětským hřištěm a fitness parkem pro všechny generace. 
A všechny články tak poskytly výborný základ pro tvorbu kroniky obce. Není třeba se dlouze rozepisovat o množství 
vypité kávy a nutno dodat i vína při zpracování každého vydání. Ale ten pocit při otevření a prvním listování každým 
novým výtiskem, kdy na nás vykoukly fotky veselých školkáčků, závodících a vyhrávajících hasičat, nebo třeba soutě-
žících sportovců, opravdu stál za to. Budeme rádi, když Letkovské listy budou i nadále zaznamenávat události obci a 
členům nové redakční rady přejeme nejenom stejně chutnou a silnou kávu, ale hlavně ať je práce na přípravě budoucích 
vydání těší stejně tak, jako těšila nás. Velice si vážíme všech dodaných příspěvků a děkujeme všem stálým i novým 
přispěvatelům.

Za mnohaleté zajištění tisku Letkovských listů děkujeme vedení spol. RK Pubec, s.r.o. 
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